
Folketingets Sundhedsudvalg har den 9. november 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 19 (L 45) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed be-
svares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Hæstorp Andersen (S).

Spørgsmål nr. 19:
”Hvilke konsekvenser forventes lovforslaget at få for antallet af æg, der årligt 
doneres til ufrivilligt barnløse par, der mangler æg for at kunne blive gravide?”

Svar:
I anledning af henvendelsen har jeg indhentet nedenstående udtalelse fra 
Sundhedsstyrelsen, som jeg kan henholde mig til: 

”Donationsvilligheden blandt fertile donorer (dvs. donorer, som ikke selv er i 
behandling for ufrivillig barnløshed) antages ikke at ville blive påvirket, under 
den forudsætning at kvinderne holdes skadesløse for de hermed forbundne 
udgifter mv.

Donationsvilligheden blandt donorer, som selv er i behandling, må alt andet li-
ge antages at blive mindre, fordi en kvinde kan føres til at  anlægge den be-
tragtning, at hun ved at forære nogle æg bort, som hun senere undtagelsesvist 
kan få brug for, ikke alene kan påføre sig væsentlig ulempe (som hidtil), men 
desuden kan risikere at pådrage sig en væsentlig merudgift.

I hvor høj grad den samlede donationskapacitet for æg vil påvirkes, er efter 
Sundhedsstyrelsens vurdering vanskeligt at forudsige. En vis samlet nedgang i 
donationskapaciteten er dog – alt andet lige – den mest realistiske forvent-
ning.”
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